
Statutární město Ostrava 
městský obvod Michálkovice 
zastupitelstvo městského obvodu 

Zápis 

 

 

Zápis 
průběhu 19. zasedání zastupitelstva městského 
obvodu 
konaného dne 21.02.2018 
 

Místo konání: zasedací místnost 

Předsedající: Ing. Martin Juroška, Ph.D. 

Přítomno: dle prezenční listiny 

Omluveni: - 

Neomluveni: Ing. Rudolf Dašek 

Zahájení: 17:00 

Ukončení: 18:00 

Zapisovatel: Bc. Charisa Sobková 

 

 
 

Přehled materiálů, které byly z projednávání odloženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled materiálů, které byly z projednávání staženy: 

Číslo materiálu Věc 

 

Přehled písemností předložených přímo na jednání: 

Aktualizovaný program 

  

 

 

 



Materiál č. ZMOb/0002/18 

Schválení programu zasedání 

Na zasedání se dostavila Mgr. Petra Jurošková. Starosta dal hlasovat o aktualizovaném 

programu jednání. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0191/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0003/18 

Určení ověřovatelů zápisu 

Starosta navrhl jako ověřovatele zápisu 19. zasedání zastupitelstva Mgr. Květoslavu 

Sedláčkovou a Františka Bolfíka. Nebyly podány jiné návrhy. Oba navržení souhlasili. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0192/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0004/18 

Zpráva ověřovatelů zápisu 

Ověřovatelé zápisu z 18. zasedání ze dne 20.12.2017 shledali zápis v pořádku a bez výhrad 

byl odsouhlasen a podepsán. Rovněž ze strany členů zastupitelstva nebyl vysloven žádný 

problém. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0193/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0005/18 

Zpráva o činnosti orgánů městského obvodu 

Starosta seznámil přítomné s činností rady v období mezi 18. a 19. zasedáním zastupitelstva a 

informoval o správě, údržbě a reprodukci majetku. Dále pohovořil o uskutečněných 

kulturních a sportovních akcích, pořádaných městským obvodem a pozval přítomné na akce 

nadcházející. Starosta představil členům zastupitelstva nově jmenovanou ředitelku Základní 

školy Ostrava-Michálkovice, Mgr. Hanu Bayerovou. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 



Bylo přijato usnesení č. 0194/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0001/18 

Rozhodnutí o poskytnutí dotací z rozpočtu MOb Michálkovice z Programu podpory na podporu 
kulturních, sportovních a volnočasových aktivit v roce 2018 

Starosta seznámil přítomné s navrženým materiálem a vzorovou smlouvou, která bude 

uzavírána s příjemci dotací.  

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0195/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0006/18 

Žádost o státní účelovou dotaci na projekt "Bezpečnostní dobrovolník Michálkovice" 

Členové zastupitelstva byli seznámeni s žádostí a popisem daného projektu. Starosta uvedl, že 

předpokládaná výše dotace by měla být 200 tis. Kč. Dotace bude použita na materiální 

vybavení, odměny pro koordinátory projektu apod. 

Zastupitel Petr Polach podotkl, že mu toto evokuje bývalou PS VB, ale že je v podstatě pro a 

tento projekt má své opodstatnění. 

Zastupitel Jakub Sedláček se dotázal, jaká bude vlastně činnost bezpečnostního dobrovolníka.  

Starosta odpověděl, že obsah aktivit dobrovolníka je uveden v popisu projektu. Počítá se se 

zapojením dobrovolníků např. při hlídání přechodů pro chodce, při zajišťování bezpečnosti na 

volnočasových a kulturních akcích, v blízkosti školských zařízení, při spolupráci s městskou 

policií apod. 

Dagmar Illichmanová upozornila, že jednou z problémových lokalit je park a městská policie 

většinou nereaguje na problémové situace, ke kterým zde dochází. 

Starosta uvedl, že se lidé někdy v těchto problémových lokalitách ostýchají zavolat na tyto 

bezpečnostní složky, a že právě bezpečnostní dobrovolník, který bude spolupracovat 

s městskou a státní policií, může být v tomto prospěšný. 

Mgr. Květoslava Sedláčková řekla, že takových pokusů již bylo v Michálkovicích mnoho a 

proto doufá, že tentokrát bude projekt úspěšný. 

MUDr. Pavel Piatkovský se dotazoval, zda není možnost navýšení počtu členů městské 

policie. 

Starosta řekl, že nejefektivnější řešení by bylo, kdyby byla městská policie podřízena 

městskému obvodu, což bohužel není. Druhá možnost by bylo najmout bezpečnostní službu, 



což nelze kvůli finanční náročnosti, třetí řešení je zřídit domobranu, na kterou ovšem 

ministerstvo dotaci neposkytne. Další z možností je tedy zkusit tyto bezpečnostní 

dobrovolníky. 

Petr Polach dodal, že si dovede představit smysluplné využití těchto dobrovolníků na 

některých akcích v Michálkovicích, u školy a na přechodech. 

Zastupitelka Zdeňka Muchová podotkla, že by mohla být navázána spolupráce s místní 

Bezpečnostně právní akademií Ostrava. 

Starosta odpověděl, že se lze dohodnout se školou, aby např. v rámci praxe byla tato činnost 

vykonávána. 

Zastupitelka Eva Ondrušková dodala, že by studenti zmíněné školy mohli např. dohlížet na 

bezpečnost u přechodů. 

Zastupitel Jakub Sedláček uvedl, že mu tato činnost bezpečnostních dobrovolníků připadá 

zbytečná, bude problematické určit jejich kompetence, městská i státní policie se jeví jako 

dostačující. Cítí se v Michálkovicích bezpečně a vidí v dané věci spíše negativa. 

Starosta řekl, že jsou místa klidná a jsou místa méně klidná, takže na těchto místech méně 

klidných, lze využít někoho z okolo bydlících, aby sledoval situaci a pravidelně informoval 

městskou policii. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 1, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0196/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0007/18 

Plnění rozpočtu 

Starosta uvedl, že se jedná o přehledový materiál, protože v následující době ještě dojde  k 

projednání závěrečného účtu. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0197/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0008/18 

Poskytnutí účelově vázaného finančního transferu pro základní školu na úhradu nákladů 
spojených se zpracováním projektové dokumentace - "Zahradně architektonické úpravy..." 

Starosta vysvětlil zvolený postup žádosti o poskytnutí účelově vázaného finančního transferu 

z rozpočtu městského obvodu Michálkovice. 



Zastupitel Petr Polach se zeptal, zda se počítá v projektu i se záhonem pro pěstování. 

Starosta odpověděl, že ano, děti budou pěstovat zeleninu. 

Zastupitel Jakub Sedláček se zajímal, zda projekt počítá i s chovem např. drůbeže nebo 

králíků. 

Starosta odpověděl, že zatím se s chovem zvířat nepočítá, ale do budoucnosti to není 

vyloučeno a bylo by to určitě pro děti přínosné.  

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0198/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0009/18 

Poskytnutí transferu z rozpočtu statutárního města Ostravy pro projekt Otevřený klub pro děti 
a mládež v Michálkovicích 

Starosta uvedl, že se jedná o informativní materiál, týkající se žádosti o poskytnutí transferu 

z rozpočtu statutárního města Ostravy v oblasti prevence kriminality. Finanční podpora půjde 

na projekt „Otevřený klub pro děti a mládež v Michálkovicích“.  

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0199/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0010/18 

Poskytnutí transferu z rozpočtu statutárního města Ostravy pro projekt Hřiště pro veřejnost 
v Michálkovicích 

Starosta seznámil přítomné s předloženým materiálem a doplnil, že se jedná o hřiště u 

základní školy a hřiště u hasičské zbrojnice.  

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0200/ZMOb-Mich/1418/19 

 

 

 

 

 



Materiál č. ZMOb/0011/18 

Úprava rozpočtu 2018 

Starosta objasnil důvod, který vedl k úpravě rozpočtu. Při sestavování rozpočtu byly 

nadhodnoceny příjmy, tím pádem se musí snížit rozpočet v oblasti příjmů a ve výdajích snížit 

rezervu.  

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0201/ZMOb-Mich/1418/19 

 

Materiál č. ZMOb/0061/17 

Záměr prodeje pozemku p.č.st. 1146 v k.ú. Michálkovice 

Místostarosta seznámil přítomné s navrženým materiálem a dodal, že rada doporučila 

zastupitelstvu vydat nesouhlasné stanovisko k záměru prodeje předmětného pozemku. Jedná 

se o pěkný pozemek na lukrativním místě a bylo by nelogické prodávat část tohoto pozemku.  

Zastupitel Ing. Jan Peterek položil dotaz, zda může městský obvod Michálkovice, jako majitel 

pozemku, požadovat zbouraní stavby, která je umístěna na dotyčném pozemku. 

Místostarosta odpověděl, že ano, majitelé jsou si vědomi, že tyto objekty jsou na pronajatém 

pozemku. 

Dagmar Illichmannová se zeptala, jestli majitelé předmětných objektů mají stavební povolení. 

Místostarosta odpověděl, že mají dočasné stavební povolení. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel/lo se 1. 

Bylo přijato usnesení č. 0202/ZMOb-Mich/1418/19 

 

 

Organizační záležitosti 

Dotazy, připomínky a podněty členů zastupitelstva městského obvodu 

Starosta poděkoval Ing. Jiřímu Kašpárkovi za pěkné zpracování kroniky za léta 2016/2017. 

 

Zastupitelka Zdeňka Muchová se dotazovala, zda bude mít poskytovatel Senior taxi své 

vlastní auto. 



Starosta odpověděl, že v podmínkách městského obvodu Michálkovice nepřipadá jiná 

možnost v úvahu, tedy ano. Dále pak starosta podal podrobné informace ohledně provozování 

Senior taxi. 

Zastupitelka Mgr. Květoslava Sedláčková měla připomínku, že Michálkovice jsou poněkud 

rozlehlé a někteří senioři to mají k lékaři daleko, a zda by neměly být zahrnuty do oblasti 

provozování Senior taxi tedy i Michálkovice. 

Starosta odpověděl, že v rámci prvotní výzvy by to nebylo moudré a špatně by se kalkulovala 

cena. Lze se však dohodnout s vybraným poskytovatelem, za jakých podmínek by vozil 

seniory v Michálkovicích.  

MUDr. Pavel Piatkovský poznamenal, že se obává, jestli nebude pro některé seniory 

organizačně složité využívat tuto službu. 

 

Ing. Jan Peterek pozval přítomné na Den dětí, který se uskuteční 2. června 2018 a zároveň na 

soutěž mladých hasičů v běhu na 60 m s překážkami, která proběhne 17. března 2018 

v Ostravské hale. 

 

Zastupitel Petr Polach položil dotaz ohledně zimní údržby komunikací, s tím, že na ulici, kde 

bydlí, nebyl odhrnut sníh. 

Starosta odpověděl, že je třeba tyto problémy ihned hlásit a je velký problém vůbec sehnat 

poskytovatele těchto služeb. Místostarosta doplnil, že poskytovatel se vždy snaží daný 

problém vyřešit v  nejkratší možné době. 

Ing. Jiří Kašpárek a Mgr. Petra Jurošková potvrdili slova místostarosty, že komunikace jsou 

opravdu odhrabané, popř. při urgování problému, byla zjednána náprava. 

Diskuse – Různé 

Starosta vyzval k diskusi přítomné občany. 

Místní občan se dotázal na koncepci kanalizace. 

Starosta odpověděl, že stará koncepce nepočítala se stávajícími kanalizacemi, udělal se tedy 

pasport kanalizací a nová koncepce kanalizace je jednotná. Realizace se však odsouvá 

přibližně o tři roky, přičemž ve financích není problém. Místostarosta dodal, že veškerá 

přepojování budou probíhat mimo zahradu a dům daného majitele. 

 

Závěr 

Starosta poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání Zastupitelstva městského obvodu 

Michálkovice. 



Ověřovatelé zápisu: 
 
Mgr. Květoslava Sedláčková                     ………………………………………… 
 
František Bolfík                                           ………………………………………… 

 

 

 

  

 

Bc. Charisa Sobková 

zapisovatel/ka 

V Ostravě dne: 

 

Ing. Martin Juroška, Ph.D.  

předsedající 

V Ostravě dne: 

 


